

ဝမ်းထိ 25/08/2015

ဂေဟဂပ်းသားတူင်.ဆိုင်ပိုင်;တၢ,ငမးအမ်.မိုင်းတီးပိုင်ခါဝ်,

ဂူအ်းမိုင်းတီးတၢင်,ငဆပိုင်လူင်းလံးမိုင်း 23,717 ဂေဟ.သားခတ်းအံအမ်.ခူင်း တီးဂိုင်းဂုမ်မိုင်းကွတ်း
သကြေး လီးယၢး ဆုံးတၢးဂုင်း။

မိုင်းအံ. တူင်တီးအ်းတူင်,ဂူင်းဂူအ်းတီးဂျ,တၢင်, ငဆပိုင်လူင်းလံးမိုင်း 23,717 ဂေဟ.သားခတ်းလွင်း; ဂေဟ,သား;
အံအိုင် ငမးအမ်.ခူင်း တီးလုမ်းခွမ်းပဆီးမိုင်းကွတ်းသကြေးလီးယၢး Australian company Snowy
Mountains Engineering Corporation (SMEC) ဆုံးဝိုင်းလူင်တၢးဂုင်း။

လံးမိုင်းကမ်သားခတ်းအံအမ်.ခူင်းအံ. ဂူအ်းမိုင်းတီးပတ်းပိုင်.ဂျုမ်းဂမ်လူင်း ဂိုမ်း ပိုင်လူင်မမ်းဂူအ်းမိုင်း တီး
လိုင်းယူ,လွမ်းဂိုမ်းဂုမ်းလမ်ငမးအမ်.ခူင်း ကမ်လူင်ပွင်လိုင်းမၢအ်းတီး; အေ,ပျီ,တေ,ခိုင်ဂုင်းဂိုအ်း ကၢအ်းသၢင်း
အံ တိုင်ဆိုင်ငမးအမ်. ကမ်ဂူအ်းမိုင်းပိုင်းဂိုင်ယူ,သမ်းမးလံးလူင်;ပၢအ်းအမ်.သေ တေကပ်ဂိုင်းအံအမ်.မမ်း
သူင်,ကွတ်,ခါပမ် ဆွတ်းမိုင်း။

တင်းငတ,လိုင်မၢတ်.ခါ 2015 မး လုမ်း SMEC ခပ်လူင်းဂိုမ်းခေးမုအ်းဂိုင်,ဂပ်းလွင်းတုမ်းတိုင်.တၢင်း တူင်,ဂူင်း
ဂူအ်းငလ; လွင်းတုမ်းတိုင်.တၢင်းသအၢဝ (သိုင်,ဝိတ်.လွမ်.) Environmental and Social impact assessments
(EIA/SIA) တွမ်းတၢ,အံမိုင်းတူအ် ဆုံးလိုင်းတီးပွတ်းကွတ်, ပီအ်အံကမ်ယံ,သုတ်းအံအံဂၢအ်းသၢင်းအံ ဂုး
ကမ် ဆိုင်ငမးအမ်.ခူင်းဆုံးမိုင်းဂျုမ်းတုမ်မၢအ်း။ အံမိုင်းတူအ်ကမ်တၢင်းသုင်မီး 241 မိတ်းအံ. တေဂိုတ်းဂုးအမ်.
ယိုင်းခိုအ်းသေလုပ်,ထုမ်းပတ်းပိုင်.တီးတၢင်းဂုင်း; 640 သီ,လိုင်,ပမ်,ဂုပ်; ဂီးလူင်မိတ်း ကမ်မုးဂုင်းပိုင်းတၢင်း
ဂုင်း; အံအမ်,လိမ်လိုင်းမိုင်းသိုင်းဂပုင်း တင်းမုတ်းအမ်.ယူ,။

လုမ်း SMEC ခပ်မီးခပ်.မံကၢင်းကၢအ်းဂုးဂၢအ်းလူင်းဂိုမ်းခေးမုအ်း EIA/SIA ခပ်ယပ်. ဆုံးခါဝ်းတၢင်းပီအံ. ဂူလုမ်း
လံးထုတ်,ဂူအ်းမိုင်းဆုံးပိုင်.တီးလွမ်းငဂု.ဂုမ်းတၢပ်းအွင်းခပ်လူင်းဂိုမ်းလိုင်းဝိုင်းတေတုမ်းတိုင်.ဂုင်းဂိုင်း ကမ်ပုး
ဝိုင်းဂုအ်းဂိုင်း ဝိုင်းဂုအ်းဂိုင်းအံ.လိုင်းလိုင်းလင်ယွမ်.မီးဂုအ်းဂိုင်းဂုအ်းဆုံးငမးအမ်.ပၢင်သေ သင်အံမိုင်းတူအ်ပီအံ ဂိုတ်း
သၢင်း; တေ.လိုင်းဝိုင်းဂုအ်းဂိုင်း တေလုမ်ယူ,တုးကၢင်းဂိုမ်းအမ်.အံအမ်.ယူ,။

လုမ်း SMEC ခပ်ဂိုတ်းဂုးဂူအ်းမိုင်းလုံလမ်တေ.တေ. ဂွမ်းဝုးလိုင်းခပ်ကမ်,မီးတၢင်းကုတ်းကံသင်သေ ပမ်ဂိုင်း ဂုး
သၢင်းအံအံပၢင်ဂျုပ်.ထုမ်းဂူအ်းမိုင်း. လိုင်းခပ်ကမ်,သု,လုံသင်သေတူလုမ်းခါမံပိတ်; အွမ်းဂို.လု.လူင်ကမ်
ဂူအ်းမိုင်းတေဂျုပ်.ထုမ်းယပ်. ပိတ်.သမ်.ဝုးယိုင်းကၢအ်းလူင်ဂၢအ်းသၢင်းအံအံ.ပီအံပိုင်; တၢ,တေ.ကပ်ဂိုင်းအံ

ဘုၤ သူၣ်,ခါၣ်ကွၢ်,ပခၢ်မိုၣ်းခခ, ငလးမိုၣ်းထံးဂူၣ်းသေတ ခပ်သမ်.ပါပခၢ်ဂၢ်းမခးတီးဂူၣ်းမိုၣ်းဝါး; ဂူၣ်းမိုၣ်းတေ လံး;ဘုၣ်းဘုၣ်.ခိထံးၣ်။

ဆၢင်းခမ်းဆွၣ်. ဂူၣ်းမိုၣ်းဂုၣ်းဂီၣ်ဂေၤ.ခိၣ်းလၢတံးဝါး; “ငမးဆမ်.ခူၣ်းခိၣ်.ပိခၢ်လူၣ်းသါလံၣ်ဂူၣ်းမိုၣ်းလၢတံးခိုၣ်း ဆပ်.ဂျုၣ်လၢခၢ်.ခိၣ်းမိုၣ်းဂျုၣ်းတုမ်မၢခးယဝ်.” မခးတိုခၢ်းပိခၢ်ခူၣ်းခွၣ်ဂိုၣ်းပိုခၢ်းဂုၣ်းငလး; ဆေ,ပျီ,တေၤ,တံး ခွမ်းပခၢ်း ခွၢ်းမိုၣ်းခပ်တံးတေကမ်,လံးကပ်ခါ”ခိၣ်။

ပိၣ်.သမ်.လံး;ခူၣ်.တီးဆေ,ပျီ,တေၤ,မးသေတ ဗွၣ်းလူၣ်းဂိပ်းခေၤ;မုခးခိၣ်.တီးဆခၢ်.လုမ်း SMEC ခပ်ယင်း လံး; ထုၣ်,လဝ်းခးတီးလုမ်းသိုၣ်းဝါး. ခပ်ငဂ့. ဂၢ်းခိၣ်.တီးကခၢ်ခပ်ခပ်ဂုမ်းဂမ်ဆခၢ်.ယူ,၊ လဝ်းခးတီးဝါး. ခပ် လၢတံးငဆလွၣ်းဂျုၣ်,လုမ်းဂၢခၢ် သၢင်း;ဘေခိၣ်.တီးယုၣ်;ယၢင်းဆခၢ်.ယူ,။ ငမးဆမ်.ခူၣ်းခိၣ်.လံလတံး ဗခၢ်, ပိုခၢ်.တီးကခၢ်မီးလုမ်းမိၣ်,ဂွၣ်းဂၢင်း,လၢတံး ခိုၣ်းလံၢလုမ်းခိၣ်,ဂခၢ်ဂုမ်းဂမ်ပိုခၢ်.တီး။

ဘေခိၣ်.တူခၢ်ခိၣ်. ပိခၢ်ခူၣ်းဂၢခၢ်ဂျုၣ်းပုခၢ်းခိၣ်;ငစး; China’s Three Gorges Corporation(ငစး), the Electricity Generating Authority of Thailand (ထံး), ဂုၣ်းဂၢခၢ်ဗွၣ်းလူၣ်းဘုၣ်,ဂီၣ်းဘုၣ်.မၢခး; ငလး; လုမ်းဂူၣ်းဂျု. မၢခးဂူၣ်းလိၣ်းမိုၣ်း/ Myanmar’s Ministry of Electric Power, International Group of Entrepreneurs (မၢခး)။ ဘေခိၣ်.လူၣ်ကခၢ်ခိၣ်.တေကိတ်,ကွၢ်,ဂီၣ်း ဗုၣ်းဘုၣ်. 7000 မီးဂျးဝတ်း သေခိၣ်.ဆခၢ်.တၢ, 90% တေ ကပ်သူၣ်, ကွၢ်,ခါပခၢ်မိုၣ်းထံးငလးမိုၣ်းခခ,။

ဂပ်းသိုၣ်,တွၣ်းထၢမ်

ဆၢင်းခမ်းမါ (+95) 09260185001

ဆၢင်းခမ်းဆွၣ်. (+95) 09428367849

ဆၢင်းခမ်းယိင်းဆွၣ်. (+95) 09403717870

ဆၢင်းယိင်းဂျၢခၢ်ဘုၣ်. (+66) 0892627848

လံးခိုၣ်းသိၣ် (+66) 0816722031 & (+95) 0931068530

လံးဂျေၤသိၣ် (+66) 0629419600